
Zápis z 207. zasedání Rady ARAS 

Termín a místo konání: 3.6.2024, FAMU učebna U7 
 

přítomní: Marta Nováková, Alena Derzsiová, Radim Špaček, Anna Bobreková, Tomáš Janáček, 
Roman Kopřivík a Dan Wlodarczyk 

omluveni: Andrea Culková, Vojtěch Filčev 
hosté: Jan Vejnar  

 
1. Schválení programu schůze. 
2. Marta Nováková s Janem Vejnarem budou za asociaci na MFF Karlovy Vary prezentovat 

nejpalčivější problémy autorů v AV. Hlavním tématem bude kultivace AV prostoru – upozornění 
na nedůstojné pracovní podmínky, smluvní nevyváženost apod.  

3. Projednání výstupů platformy udržitelnosti: Zuzana Martincová prezentovala Pravidla 
udržitelného natáčení a Executive Summary – oba materiály jsou zatím interní a projdou ještě 
právní a jazykovou kontrolou. S jejich zveřejněním se počítá v září. Všichni radní si materiály 
prostudovali a odhlasovali je, ARAS se k iniciativám platformy připojuje. 

4. Evaluace schůzek v ČT: 20.5. proběhlo setkání managementu ČT a radních ARAS – diskutovalo se 
mimo jiné o mapování procesů a prezentaci projektů. Ředitelka vývoje T. Polachová zorganizuje 
pro naše členy na podzim seminář „Jak má vypadat námět“. 28.5. se management ČT sešel se 
zástupci 3 asociací (ARAS-AČK-AFS) – asociace představily své návrhy dorovnání honorářů a 
zlepšení pracovních podmínek. Situace je nejhorší v dokumentární tvorbě, proto o této oblasti 
bude pracovní skupina jednat i během léta. V září se uskuteční další schůzka nad protinávrhem ČT.  
Radní probírali také úpravy „gentlemanské dohody“ mezi ARAS a ČT, která má v budoucnu sloužit 
jako základ vyjednání lepších podmínek pro autory.   

5. Evaluace prvního sjezdu zástupců Kulturní a kreativní federace: Marta Nováková se akce 25.5. 
zúčastnila a byla zvolena do představenstva. Koordinovaný postup KKF bude nejen v tématu 
Status umělce, který nás velmi zajímá, ale i např. u regionálního rozvoje a podpory kultury.  

6. Plány akcí na podzim: Sestavujeme plán celofakultních přednášek (FAMU, FAMO Písek, UTB Zlín) 
a nově také katedrových seminářů (FAMU) pro nový akademický rok 2024/5. Festivaly: prezentace 
v Karlových Varech – viz. bod 1); v rámci Industry Days festivalu Serial Killer proběhne prezentace 
projektu pro iVysílání; jsme v kontaktu také s Finále Plzeň a řešíme možné varianty spolupráce.  

7. Na mezinárodní scenáristické konferenci (11.-14.9. Olomouc) se odehraje projekce snímku Lesní 
vrah s následnou diskuzí tvůrců – režisérem Radimem Špačkem a scenáristou a producentem 
Zdeňkem Holým. Členové ARAS dostanou slevu na účastnický poplatek – o detailech vás budeme 
informovat během léta emailem.  

8. Budoucí financování asociace: projednávaly se možnosti dotací od státního sektoru (např. Hlavní 
město Praha či SFKMG) tak i soukromého. Agenda asociace od začátku roku opět narostla a je 
potřeba posílit finanční zázemí, abychom mohli realizovat veškeré plánované aktivity.  

9.  Večer ARAS: byl vybrán porotce Ceny ARAS, aktualizovali jsme Statut ceny ARAS a diskutovali nad 
tématem panelové diskuze a financováním akce.  

10. Dan Wlodarczyk referoval o schůzce s reklamními režiséry a jejich možnému vstupu do asociace. 
Řešil se přínos rozšíření našich řad, ale i rozdílná očekávání potenciálních nových členů. Na 
zářijové schůzi Rady se téma znovu prodiskutuje za přítomnosti zástupců této skupiny.  

11. Radní hlasovali o přijetí nového člena Tomáše Mašína (garanti za ARAS: Dan Wlodarczyk, Hana 
Wlodarczyková, Radim Špaček): všichni radní hlasovali PRO, pan Mašín byl přijat za člena ARAS. 

 



12. RŮZNÉ:  

• Zuzana Martincová referovala o industry setkání 23.5. v kině Kavalírka: tématem večera byl sběr 
dat a jejich vyhodnocování v AV. Zmíněn byl např. i průzkum o „rodičích v AV“ který jsme 
pomáhali připravit a rozesílali ho před časem našim členům.  

• PR manažerka Hedvika Petrželková s námi ukončila k 31.5. spolupráci vzhledem k novému 
pracovnímu úvazku. Proto hledáme nového kolegu / kolegyni, který/á by se propagaci asociace a 
jejich aktivit věnoval/a. Pokud o někom víte, předejte kontakt prosím tajemnici – děkujeme. 

• Na cenu ministerstva kultury za přínos v oblasti kinematografie a audiovize jsme koncem května 
nominovali našeho člena pana Karla Smyczka. 

• Zuzana Martincová referovala o schůzce s organizací Parent Friendly Culture, která radila, jak 
postupovat, aby i námi pořádané akce byly přístupnější pro rodiče s malými dětmi (např. 
dopolední časy přednášek a seminářů). Jednáme také o participaci na Večeru ARAS, kde by nově 
byl zřízen dětský koutek.  

 
 
 

Příští Rada ARAS se uskuteční koncem srpna, o termínu budeme včas informovat.  
 
 

Zápis pořídila Zuzana Martincová 
 

 

 
 


